

Michaela Radakovic
Pürzerstr. 7
2542 KÖTTINGBRUNN
Österreich, Europa

Sr. Patricio Aylwin Azócar
Presidente de la República de Chile
Palacio de la Moneda
Santiago, CHILE

ARCHIVO

REPÚBLICA DE CHILE
PRESIDENCIA
REGISTRO Y ARCHIVO

NR. 92/29313
A: 12 DIC 92

P.A.A.	<input type="checkbox"/>	R.C.A.	<input type="checkbox"/>	F.W.M.	<input type="checkbox"/>
C.B.E.	<input type="checkbox"/>	M.L.P.	<input type="checkbox"/>	P.V.S.	<input type="checkbox"/>
M.T.O.	<input type="checkbox"/>	E.F.E.C.	<input type="checkbox"/>		<input type="checkbox"/>

Sehr geehrter Herr Präsident! 6.12.1992

Ich habe vom Fall des 22-jährigen Mapuche-Indianers, Nelson Wladimiro Curñir Lincocqueo, erfahren, der im Oktober 1973 ermordet wurde.

1991 wurde bei Gericht Klage wegen Mordes erhoben. Soweit mir bekannt ist, können sich die Verantwortlichen, - unter Berufung auf ein 1978 verabschiedetes Amnestiegesetz, das allen Angehörigen der Sicherheitskräfte Straffreiheit garantiert, für Verbrechen, die zwischen 11. Sept. 1973 und 10. März 1978, begangen wurden, - der Verurteilung entziehen.

Ich bitte Sie daher, dieses Gesetz aufzuheben, um eine strafrechtliche Klärung aller unter General Pinochet begangenen Menschenrechtsverletzungen zu ermöglichen.

Mit freundlichen Grüßen!

Michaela Radakovic

österreichische
sektion

Gruppe A-28 Steiner Landstraße 72, 3504 Krems-Stein, Austria

Sr. Patricio Aylwin Azócar
Presidente de la República de Chile
Palacio de la Moneda
Santiago
Chile

Nov.9th, 1992

Excellency,

I'm referring to the case of **Nelson Wladimiro Curiñir Lincoqueo**, a **Mapucho-Indian**, who fell victim to extra-judicial execution after the 1973 military coup, like many other Mapucho-Indians, who had got part of their land back before.

Although in 1991 official charge was preferred against those responsible, the Amnesty Law from 1978 prevents any persecution of those responsible for this case and numerous other severe human rights violations that occurred under the Pinochet regime.

May I therefore express my firm belief that the clearing up of human rights violations that occurred between 1973 and 1978 is essentially necessary in order to prevent that such crimes are committed in the future again. If necessary, please consider the abrogation of the 1978 Amnesty Law.

Yours respectfully

